

AWARD CITATION

Surname, name and middle name	SCHINOV GRIGORIJ IVANOVICH
Rank	Major
Position and unit	Head of organisation and planning section of 69 naval infantry Red Banner brigade.

is recommended for order "PATRIOTIC WAR I CLASS"

- | | |
|---|--|
| 1. Birth year | 1910 |
| 2. Nationality | Russian |
| 3. In Red Army service since | 1932 |
| 4. Party membership | None party member |
| 5. Participation in the civil war and later defence of USSR, in Patriotic war | 09.1941 - 11.1941 : in the Svir'stroj, Podporozhie, Voznesenie sectors; Since 20.06.1944 in the the Svir'stroj, Pryazha, Suoyarvi sectors. |
| 6. Wounds and contusions | None |
| 7. Previous awards | Bestowed with honorary gramota from the Supreme Soviet USSR for excellent combat and political training of a company. |
| 8. Drafted by which induction station | Termez district, Uzbek Soviet Socialist republic. |
| 9. Awardee's and his family permanent home address | <i>intentionally obscured</i> |

I. Brief and specific description of the personal feat or merits

Working as the head of organisation and planning section of the brigade rear area since 25 October 1942, he proved himself as an energetic, initiative, disciplined, and very knowledgeable in how rear services of a unit work.

During the period of combat operation against the Finnish invaders from 20-24 June 1944, brigade rear area commander was wounded and taken out of action, so that the whole responsibility for the rear area and materiel supplies was delegated to comrade SCHINOV.

There were only 36 trucks GAZ-AA available in the brigade rear area for delivery of ammunitions, fuel, horse fodder, etc. At the same time, the pace of the brigade advance required relocation of the rear area positions and depots every 2 days, which would require 150-200 trucks.

Despite those facts and by means of personal example and ability of tireless work, comrade SCHINOV organised relocation of the brigade rear area functions. Such, when the brigade was advancing 30-40km per day seizing the settlements Svir'stroj, Pryazha, Suoyarvi, and others, the brigade rear area functions were

following closely the advancing troops. The functions like field bakery, supplies distribution point, and others could provide full support, which ensured success in the combat operations.

Major SCHINOV is fully devoted to the Motherland and deserves to be bestowed with state award order "PATRIOTIC WAR I CLASS".

Rear area commander of 69 naval infantry Red Banner brigade
20 July 1944 Lt. Colonel of intendant service *signature* /
VASHKEVICH/

II. Conclusion of the superiors

He deserves order "PATRIOTIC WAR II CLASS"

Commander of 69 naval infantry Red Banner brigade
Colonel *signature* /ZAPIRICH/

27 July 1944

He deserves order "PATRIOTIC WAR II CLASS"

Rear area commander of 32 Army
Guards Mj. General *signature* /LAZAREVICH/

31 August 1944

IV. Conclusion of the Front Military Council

V. Conclusion of the award commission

VI. Award record

Awarded with order "PATRIOTIC WAR II CLASS" by the decree # 0458/n issued by 32 Army on 09 September 1944.

Head of the 2nd section of personnel department of 32 Army
Captain of administrative corps *signature* /DUBASOV/

12 в. № 01633-19.8.44

Обязательно все графы заполнять полностью.

НАГРАДНОЙ ЛИСТ

Фамилия, имя и отчество **ШИНОВ Григорий Иванович**Военное звание **Майор**Должность, часть **Начальник Оргпланового отделения 69-й****Краснознаменной Морской Стрелковой Бригады**Представляется к **Ордену Отечественной Войны I степени**1. Год рождения **1910** 2. Национальность **Русский**3. С какого времени состоит в Красной Армии **с 1932 года** 4. Партийность **беспартийный**5. Участие в боях (где и когда) **сентябрь-ноябрь 1941 г. в районах Сибирской Подпорожье, Вознесенье и с 20-го июня 1944 г. в районах Сибирской Пряха, Суоярви.**6. Имеет ли ранения и контузии **Ранений и контузий не имеет**7. Чем ранее награжден (за какие отличия) **Почетной грамотой Верховного Совета Туркменской ССР за отличную боевую и политическую подготовку роты**8. Каким РВК призван **Термезским РВК Узбекской ССР.**

9. Постоянный домашний адрес: (представляемого к награждению или его семье)

I. Краткое, конкретное изложение личного боевого подвига или заслуг

Работая начальником Оргпланового отделения Тела бригады с 25-го октября 1942 года, проявил себя энергичным, инициативным, дисциплинированным отлично знающим службу войскового тыла соединении.

В период боевых операций с белофинскими захватчиками с 20-го июня 1944 года и с 24-го июня 1944 года, когда вышел из строя / см. на обороте /

Заместитель командира бригады по тылу, вся работа тыла и материального обеспечения частей бригады была возложена на майора тов. ШИНОВА.

Несмотря на то, что тыл бригады на подвоз боеприпасов, ГСМ, продовольствия и другого военного имущества, располагал всего лишь 36-ю автомашинами ГАЗ-АА, а продвижение бригады требовало производить передислокацию тыла через каждые два дня, на что требовалось от 150 до 200 автомашин.

Майор тов. ШИНОВ своим личным примером, способностью и неутомимостью организовывал передвижение тыла, что при взятии бригадой Свиристроя, Пряжи, Суоярви и ряда других населенных пунктов, при продвижении 30-40 км в сутки, тыл бригады неотрывно слеповали за частями, развертывали свою работу / ИХХ, БРОП и остальные части тыла/, полностью обеспечивали боевые части бригады, что обеспечивало успех операции.

Майор тов. ШИНОВ безгранично предан нашей Родине и заслуживает награждения Правительственной наградой - Орденом Отечественной Войны I-й степени.

ЗАМЕСТИТЕЛЬ КОМАНДИРА 69-й
КРАСНОЗНАМЕННОЙ МОРОЗНОЙ СТРЕЛКОВОЙ
БРИГАДЫ ПО ТЫЛУ
ПОДПОЛКОВНИК И/С
/ В А Ш К Е В И Ч /

Вашин

20 июля 1944 года

Командир (Начальник)

(звание)

194 г.

II. Заключение вышестоящих начальников

Достоин награждения *орденом Отечественной войны*КОМАНДИР 89 ИМСВР
ПОЛКОВНИК

ЗАПИРИЧ /

"27" июля 1944 года

Командир (Начальник)

Достоин правительственной награды ордена "ОТЕЧЕСТВЕННОЙ ВОЙНЫ
ВТОРОЙ СТЕПЕНИ" (звание)

"31" августа 1944 г.

Начальник Тыла 32 Армии
Гвардии Генерал-майор:
ЛАЗАРОВИЧ /

III. Заключение Военного Совета Армии

V. Заключение наградной комиссии НКО

Командующий

ПРЕДСЕДАТЕЛЬ:

1

Члены 2

3

Командующий

VI. Отметка о награждении

Именно 32 Армии № 0458 от 9.9.1944 г.
награжден орденом "ОТЕЧЕСТВЕННОЙ ВОЙНЫ"НАЧАЛЬНИК 3 ОТДЕЛЕНИЯ 32 АРМИИ
КАПИТАН А/С / ДУБАСОВ /

